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Povijest Preobrazbe 
Sveopća Crkva, izraz prisutnosti Isusa Krista 

i Njegovog Evanđelja u svijetu, oduvijek je bila 
jamac vrijednosti ljudskog života i nepovredivih 
prava svake osobe. Ovo pokazuju svakodnevni 
primjeri djakonije, pozornost prema najslabijim 
članovima Mističnog tijela, dobrotvorni duh onih 
koji čuvaju riječ Božju u svom srcu, želja da se 
drugome prenese povjerenje i nada u bolji svijet. 
Posljednjih godina ta je svijest, zahvaljujući izboru 
pape Franje, pozvana da se konkretnije izrazi 
kroz opipljivo djelovanje. Poziv na poštivanje 
ljudske osobe danas postaje osuda raznih 
oblika zlostavljanja žena, djece i najugroženijih 
članova društva. Redovničke zajednice, zajedno 
s civilnim institucijama, pozvane su preuzeti tu 
odgovornost, izbjegavajući skrivanje glave u 
torbu. Oprezne u borbi protiv opće zlouporabe 
moći koja je predugo činila čovjeka predmetom i 
instrumentom nepravde, u društvu koje se stalno 
mijenja i koje postavlja temelje homologacije 
koja je štetna za osjećaj onoga što čovještvo jest.

Suzbijanje ovih oblika zlostavljanja zahtijeva 
angažiran i svestran rad koji se može ostvariti 
samo suradnjom i uporabom novih korisnih 
sredstava komunikacije. Primjer suradnje koja 
je donijela i donosi dobre plodove je projekt 
Talitakum, nastao u okviru Međunarodne unije 
viših redovničkih poglavara (UISG) 2009. godine, 
Međunarodne mreže osoba posvećenog života, 
posvećenih muškaraca i žena, prisutnih u 70 
zemalja, koji djeluje protiv trgovine ljudima. 
Projekt uključuje programe prevencije, zaštite 
i prijavljivanja zlostavljanih žena, te razvija 

programe obrazovanja i osposobljavanja za 
promicanje kampanja usmjerenih na promjenu 
mentaliteta i navika u cijelom svijetu. Činjenica da 
ta svijest raste ruku pod ruku u Crkvi i u civilnom 
društvu te da postoji suradnja među institucijama 
znak je velike nade.

Posljednjih godina, suočena sa skandalima 
koji su se dogodili u njoj, Crkva se ponizno 
prepoznala kao svetica i grešnica, priznajući 
pogreške, preuzimajući odgovornost za 
posljedice, pripremajući se za novi početak u 
transparentnosti. Proročka gesta, dostojanstven 
epilog za koji je papa Ivan Pavao II. pripremio 
teren u SACRAMENTORUM SANCTITATIS TUTELA 
(2001.-2004.) a nastavio papa Benedikt XVI. 
2010. - u Normae de Gravioribus Delictis. Danas 
je Papa Franjo - Apostolsko pismo od 7. svibnja 
2019. Vi ste svjetlo svijeta - MOTU PROPRIO, 
jasno se izražavajući u vezi grijeha protiv šeste 
zapovijedi koja vrijeđa dostojanstvo osobe i 
ranjava i diskreditira zajednicu, poziva svaku 
instituciju, također i biskupijske, te cijele Crkve 
da odgovorno žive poziv da budu svjetlo svijeta 
u obrani najslabijih i bespomoćnih i da sastave 
vlastite smjernice za zaštitu maloljetnika i zaštitu 
najugroženijih ljudi. On traži od svakog čovjeka 
da preoblikuje Kristovu riječ, tako da ne ostane 
samo na papiru, već da postane čin konkretne 
ljubavi prema bližnjemu. Djelovati za dobro ljudi i 
zajednice podrazumijeva svijest koja ima korijene 
u Kristovoj krvi i koja nas neizbježno čini ranjivima, 
osim što je razlika u vjeri, jedinom putu spasenja i 
ljudskog rasta.
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Karizma Klanjateljica Krvi Kristove, duh ljubavi 
prema Bogu i prema dragom bližnjemu izražena 
je u mnogim djelima, nekima od značajne 
misionarske vrijednosti, kroz brigu o odnosima, 
dijeljenje i suosjećanje s onima koji pate. Kako 
bi ponudila bolju zaštitu svim osobama i svim 
sestrama, kao i svima onima koji dolaze u 
kontakt s našom velikom obitelji, Družba je 
odlučila formulirati vlastite Smjernice s ciljem 
usmjeravanja srca naše redovničke obitelji, našeg 
pogleda i našeg rada da sve više idu u korist 
najmanjih i najnezaštićenijih, kroz zajedničku 
odgovornost zajednice s cijelim građanskim 
društvom. Kristovo evanđelje i neprestani poziv 

svete Marije de Mattias da siromahe imamo uvijek 
u srcu, učinilo je nas Klanjateljice spremnima 
djelovati u ljubavi i nadi, kako bismo odgovorile 
svijetu stalnih promjena društva koje želi ozdraviti 
od bolesti kao što su ravnodušnost, sebičnost i 
individualizam te postati znak vremena stvarajući 
onaj lijepi poredak stvari koji je Sin Božji došao 
uspostaviti u svojoj Krvi. Kao žene Crkve pozvane 
smo surađivati s Kristom u njegovu otkupiteljskom 
djelu, svjedočiti Božju ljubav i iskazujući je drugima, 
osobito siromasima, potlačenima i odbačenima. 
(VŽ 3)

Sr. Maria Grazia Boccamazzo, ASC
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Međusaborski kongres 2021.
“Klanjateljice Krvi Kristove, danas”

Međusaborski kongres, koji smo organizirale 
online putem zbog ograničenja još uvijek aktualne 
pandemije, bio je vrlo značajno iskustvo Družbe 
pozvane da se preispita, prihvati i prepozna po 
ljepoti različitosti, o čemu govore dinamizam, 
bogatstva i sveobuhvatnosti.

Iskusile smo radne zadatke koje karakterizira 
iskreno i duboko slušanje, što nam je omogućilo 
da nastavimo rasti u globalnoj viziji Družbe i 
prepoznamo jedinstvo karizmatske kulture koja 
nas poziva na redefiniranje našeg poslanja u 
svijetu koji prolazi kroz duboku preobrazbu.    

Iskreno zahvaljujemo svim sudionicama na 
mudrosti njihovih doprinosa koji su osvijetlili 
i podržali naše istraživanje i rasuđivanje, ali 
zahvaljujemo na mnogim oblicima bliskosti i 
podrške koji su stigli iz cijele Družbe i koji su 
učinili da osjetimo zanimanje i osjećaj pripadnosti 
svih. Ovo su bili dani učinkovitog sudjelovanja i 
snažnog osjećaja odgovornosti.

Tema “...Klanjateljice Krvi Kristove, danas...” 
rođena je u svjetlu iskustva koje nosimo u srcu i 
osjećamo još uvijek živo na svojoj koži: pandemija 
koja je bila trauma za sve, čak i za nas, žene 
posvećene Krvi Kristovoj. Dramatična situacija 
koja nikoga nije poštedjela.

Iskustvo ove pandemije natjeralo nas je da 
živimo u neizvjesnosti i patnji; nesigurnost nam 
pomaže pretvoriti naše danas u kairós, u prikladno 
vrijeme za brigu o našim korijenima, za rad na 
onome što je bitno.

Proživljavamo krizu koja može biti i prilika 
za rast, ukoliko ostanemo poslušne i otvorene 
djelovanju Duha.

Prepoznajemo potrebu i odgovornost 
ostati otvorene Duhu i pridružiti se Njegovom 
stvaralačkom djelovanju ponovnim razmatranjem 
karizme koja nas pokreće i oživljava, te nastavlja 
čuvati onu svježinu koja sve čini novim. Iz karizme 
Krvi Kristove možemo izvući snagu i dinamiku 
koja nas tjera da pronađemo nove oblike 
prisutnosti i kompromise koji izražavaju taj dar 
u ovim “delikatnim i teškim” vremenima. Duboko 
vjerujemo da su ovi događaji Božja vremena 
koja nam omogućuju vidjeti horizonte novih 
mogućnosti.

Tijekom Međusaborskog kongresa, kao 
posvećene žene podijelile smo iskustvo proživljene 

patnje, bolesti i gubitaka sestara i članova obitelji: 
vrlo snažan vazmeni put koji je promijenio naš 
način poimanja posvećenog života i njegova 
poslanja u svijetu. Sve aktivnosti koje su najprije 
bile odgođene, a zatim neumoljivo obustavljene, 
bile su znak da se događa nešto neočekivano 
i nepredvidivo: povratak u Bitno s intenzivnim 
duhovnim životom i stalnom pažnjom prema 
najranjivijima. [...]

Ponovno smo sagledale iskustva, ali i 
probleme i pitanja koja su se pojavila: postavljena 
u središte našeg razmišljanja pokušale smo 
dati nove i proročke odgovore. U procesu smo 
preobrazbe koju je globalna kriza uvelike ubrzala: 
moramo pozitivno iskoristiti ovu revoluciju da 
promijenimo mišljenje i srce i otvorimo se novom 
što i mi moramo prihvatiti.

Iskusile smo da ono što daje dosljednost našem 
posvećenom životu nije samo ono što radimo, 
ono što se vidi, već oblik evanđeoskog života koji 
ispovijedamo i živimo. [...]

U tom smislu, možda nam pandemija, ističući 
naše slabosti, pomaže da rastemo u poniznoj želji 
hoditi s Bogom slijedeći Isusa Krista i Njegovo 
evanđelje.

Sigurno je da u teškim trenucima poput ovog 
koji proživljavamo još uvijek tražimo izvore 
smisla. Iskustvo ovog vremena moglo bi, ako ne 
preoblikovati, izmijeniti poslanja naših zajednica, 
a prije svega naša zajedništva. Pandemija je 
iznijela na vidjelo toliko potopljenog dobra 
kojem smo svjedočile: razvoj mreža solidarnosti 
s ljudima svih dobi koji su u različitim oblicima 
provodili akcije pomoći, podrške i utjehe prema 
onima u poteškoćama. I to nije bilo malo!
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U svakodnevnim iskustvima naših zajednica 
rođeni su novi oblici odnosa s Božjom Riječi: to 
je Evanđelje o blizini, svjedočanstvu altruizma, 
samoodricanju i sreći u kreativnosti pomaganja 
potrebitima.

Bilo je važno osluškivati toliko nade koja 
je cvjetala u različitim Regijama i Osnutcima: 
podijelile smo nove izdanke koje je Kristova Pasha 
dala našem sestrinstvu, a to je bila Milost.

Kongres je također bio prostor u kojem smo 
zajedno razmišljale o pozivu koji je proizašao 
iz hitnosti pandemije: moramo „postati braća i 
sestre“, moramo se ponašati solidarno i odgovorno 
jedni prema drugima; voditi računa nadasve o 
najslabijima.

Počinjanje iznova, a ne jednostavno ponovno 
započinjanje, dakle: naporno raditi na izgradnji 
sestrinskog zajedništva. To možemo učiniti ako 
ispunimo svoj proročki poziv sa svime što on 
uključuje. U tom uvijek osjetljivom i izazovnom 
zadatku neka nam Enciklika Fratelli tutti posluži 
kao vodič i prosvijetli nas. Bratski život u 
zajednici je temeljni element posvećenog života 
i živo proroštvo za ovo drugačije postavljeno, 
podijeljeno i rascjepkano društvo.

Moramo se pobrinuti za bratstvo kako bi ono 
moglo:

• biti mjesto Duha: prostor za njegove članove koji žive 
angažirani u povijesti, a da nikada ne izgube iz vida Onoga 
koji nas je pozvao k Sebi. Bez zanosa prema povijesti, bratstvo 
nikada neće progovoriti ništa svojim suvremenicima, bez 
žara prema Isusu posvećeni život i naša bratstva neće moći 
uroditi plodom. Oduševljenje za Isusa pokreće bratstvo/
sestrinstvo za proroštvo i zauzetost u današnjoj stvarnosti.

• biti prostor za integraciju razlika koje čine naše 
zajednice života i poslanja: generacijske (mudrost starijih 
sestara i oduševljenje mlađih, proroštvo posljednjih i snovi 
prvih), kulturalne (za prelazak iz multikulturalnosti u 
interkulturalnost).

• hoditi zajedno je više od same suradnje.
Za to je potrebno njegovati kulturu zajedništva, duboku 

komunikaciju, slobodno cirkuliranje riječi ...  Zajednica koja 

želi biti bratstvo i proroštvo mora hoditi zajedno i jačati 
zajedništvo među svim svojim članovima.

• biti odgovor na vapaj ranjenog i izgubljenog 
čovječanstva.

Papa Franjo nas poziva „da budemo graditelji 
univerzalnog bratstva, čuvari zajedničkog doma: 
zemlje i svega stvorenoga (usp. Enciklika Laudato 
Sì). Braća i sestre svima bez obzira na kulture 
i tradicije, jer budućnost nije “jednobojna” (FT 
br. 100), a svijet je poput poliedra koji propušta 
svoju ljepotu, upravo kroz različita lica”. Zato smo 
pozvani „otvoriti procese praćenja, transformacije 
i stvaranja... počevši od vlastite redovničke 
zajednice pa do svih krajeva zemlje i svakog 
stvorenja, jer nikada, kao u ovo doba pandemije, 
nismo doživjeli da je sve povezano, sve je u nekom 
odnosu, sve je povezano (usp. Enciklika Laudato 
Sì).

s. Nadia Coppa, ASC
 (vidi iz pisma o predstavljanju dokumenta 

nakon Kongresa)

Prostor za Vrhovnu uprave
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Kontinentalno podrucje: Afrika
Regija Tanzanija

Seminar o trgovini ljudima
Miyuji – Dodoma, 17. -19. kolovoza 2021.

Iz ASC svijeta ˆ

Od 17.-19. kolovoza u Miyuji – Dodoma održan 
je seminar za podizanje svijesti o ilegalnoj trgovini 
ljudima. Seminar je organizirala Unija redovničkih 
poglavara u Tanzaniji (TCAS). Sudjelovalo je 77 
redovnica iz različitih Družbi, a pet govornika iz 
AFJN-a (mreže afričke vjere i pravde) doprinijelo je 
svojim iskustvima i znanjem o ovoj temi. Seminar 
je održan u kući Misionara Krvi Kristove: zajednica 
Sluge Božjega Ivana Melinija.

Cilj seminara je bio prije svega rješavanje ovog 
problema i pronalaženje načina za okončanje 
trgovine ljudima. Problem postoji i prisutan je u 
cijelom svijetu. Govorilo se o utjecaju koji ima na 
žrtve te poslovanju i dobrobiti počinitelja. Patnja, 
štete s kojima se žrtve suočavaju su nevjerojatne: 
razdor u obiteljima, psihološki problemi, stres, 
ozloglašeno okruženje i zarazne bolesti, smrt. 
Prednosti onih koji se bave ovim poslom su: brzo i 
lako bogaćenje, lagodan i luksuzan život.

Neke od ovih žrtava dogovorene su s obitelji 
ili među čelnicima sela na lažna obećanja, za koja 
se tek nakon odlaska otkrije da su lažna. Patnja, 
seksualno zlostavljanje, naporan rad, uklanjanje 
organa iz tijela, npr. bubrega, srca, crijeva itd. 
Djevojke su korištene kao antistres zabava 

za  muškarce, neke su premlaćene, a druge 
ubijene i više nisu pronađene. Razlog tome su 
većinom  siromaštvo, nezaposlenost, nedostatak 
obrazovanja, želja za boljim životom, lažna 
obećanja i korupcija. Ljudsko biće se tretira kao 
roba.

Predstavljanje ovih zvjerstava počinjenih nad 
čovjekom stvorenim na sliku i priliku Božju (Post 
1, 26-28) duboko nas je dirnulo i podsjetilo na 
odgovornost koju svatko mora preuzeti u obrani 
Božjeg stvorenja (Iz 1,17).

S obzirom na težinu i veličinu problema, kao 
redovnicei, ne možemo se same pozabaviti ovim 
problemom, jer te organizacije imaju vrlo široku 
mrežu, pa je potrebno razgovarati s ljudima na 
vlasti i poznavati strategije koje su usvojili i koje 
usvajaju za rješavanje problema.

Tijekom seminara imali smo priliku posjetiti 
urede Ministarstva unutarnjih poslova, upoznati 
samog ministra Simbachawenea i čuti od njega 
program tanzanijske Vlade u vezi s nezakonitom 
trgovinom ljudima. Nakon prezentacije bili su 
oduševljeni kad su vidjeli značajan doprinos 
Crkve u borbi protiv trgovine ljudima. 



6

U svim interventima navodi se da se Vlada 
žestoko bori protiv ove ilegalne trgovine kako 
bi je okončala u zemlji i inozemstvu. Također su 
uvidjeli da državni zakoni imaju ograničenja, 
posebno za uhićene; njihova kazna ne odgovara 
težini zločina; za žrtve ne postoji zakon koji ih 
štiti ako su spašeni, poput plana koji predviđa 
psihološki oporavak i integraciju u svijet rada. 

Na kraju, kao redovnice, odlučile smo se 
pridružiti, molitvom i postom, kako bismo 
senzibilizirali zajednicu o ovoj tragediji, putem 
radija, novina, organizacijom seminara i 
konferencija u školama, jačanjem suradnje između 
Vlade i Crkve, posjećujući obitelji koje imaju taj 
problem. Moramo biti hrabri i jedinstveni u osudi 
ove stvarnosti jer prema izreci: paukova mreža 

može vezati lava, to jest  iako je mreža ovog posla 
ogromna i moćna, ako nas ima mnogo, možemo 
je zaustaviti.

Zahvaljujemo Uniji redovničkih poglavara u 
Tanzaniji (TCAS) na pripremi ovog seminara koji 
je bio inspiracija za sve nas; našim voditeljima 
AFJN-a, zajednici Sluge Božjega Ivana Merlinija, 
CPPS na gostoprimstvu rezerviranom za sudionike 
na seminaru.

Zahvaljujemo našoj Regionalnoj upravi koja 
nam je pružila mogućnost sudjelovanja.

Sudionice: 
s. Everegisla Costantine, ASC 

s. Rosalia Charles, ASC

Iz ASC svijeta
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Crkva u Brazilu (preko župnih zajednica, 
Redovičke konferencije) tijekom mjeseca kolovoza 
slavi mjesec promocije duhovnih zvanja i svi smo 
uključeni u razne aktivnosti. Mi, Klanjateljice 
Krvi Kristove, dale smo svoj doprinos prikazujući 
molitvu u jednostavnosti, moleći i zahvaljujući za 
sva duhovna zvanja i služenja. 

Mjesec duhovnih zvanja 2021. nadahnut post-
sinodalnom apostolskom pobudnicom Christut 
Vivit, imao je temu: Krist nas spašava i šalje. 

Logo “stavlja u središte Krista, koji treba biti 
središte našega života i poslanja”. Slijedeći Njegov 

primjer mi smo svjedoci Božje 
ljubavi u svijetu i vođeni Duhom 
Svetim svjedoci zajedništva i 
sinodalnosti duhovnog poziva. 
Isus Krist je najveći animator 
duhovnog poziva jer oživljava 
u našim srcima dar poziva 
darovan od Oca. On je taj 
koji udahnjuje Duh ljubavi u 
naš život kako bismo mogli 
svjedočiti svijetu čudo Radosne 

vijesti poziva: “Ja dođoh da život 
imaju, u izobilju da ga imaju” 
(Iv 10,10).  On daruje srce koje 
gori od ljubavi, koje suosjeća s  
umornima i obeshrabrenima.

Svaka je župa, kao i 
Konferencija redovnika (CRB), 
u različitim regijama započela 
mjesec svečanim obredom 
otvaranja, nakon čega su 
slijedila svjedočanstva, 
predstavljanje karizmi, 
glazbeni festivali, slavlja, 
krunice, bdjenja. U većini 

mjesta aktivnosti su se odvijale on-line. Kao i 
uvijek, aktivnost je nastojala produbiti poziv na 
život, krsni poziv i specifična zvanja: posvećeni 
redovnički život, svećeništvo, izbor laičkog života 
s naglaskom na obiteljski život.

U zajednicama Klanjateljica, na svoj i originalan 
način, pojačane su molitve zahvale za mnoge 
živote posvećene za Kraljevstvo, izražene u 
različitim zvanjima, te se molilo da svaka osoba 
doživi spasenje i da se osjeća poslanom. Sve se 
to događalo molitvenim čitanjem Božje riječi, 
zajedničkim moljenjem krunice za zvanja, 
dijeljenjem života i poslanja te sudjelovanjem u 
slavljima.

Na kraju mjeseca kolovoza u srce Božje 
stavljamo kao sjeme razmišljanja i molitve kako bi 
se one mogli pretvoriti u plodove života za svijet. 
Amen!

s. Jerusa de Castro Feitosa, ASC

Kontinentalno podrucje: Amerika
Regija Brasil

Kolovoz, Mjesec Duhovnih Zvanja

Iz ASC svijeta ˆ



Doživotni zavjeti sestre Jenny Sellaro, u lipnju 
ove godine, bio je znakoviti trenutak za Klanjteljice 
Regije SAD. Zadnja svečanost polaganja 
doživotnih zavjeta u Regiji SAD bila je prije deset 
godina, kada je 2011. doživotno zavjete položila 
s. Hang Pham.

Sestra Joan Hornick, bivša direktorica 
zavjetovanice, rekla je da je svjedočanstvo 
Jennynih zavjetovanja i slavlje vratilo mnoga 
sjećanja. Sestra Joan je svjedočila Jennynom 
dolasku u Sjedinjene Države prije mnogo 
godina, a nakon što je djevojka donijela odluku 
u Bellevilleu i u Italiji, pratila ju je tijekom cijelog 
školovanja, dok je dodlazila kako bi upoznala 
Klanjateljice Regije SAD i živjela ASC karizmu u 
Sjedinjenim Američkim Državama.

Samo tjedan dana prije slavlja polaganja 
doživotnih zavjeta s. Jenny, s. Joann Suever je 
slavila 25. obljetnicu zavjeta. Sestra Joann je 
kazala kako je to za njih obje bilo kao ostvarenje 
sna. “Sestra Jenny i ja smo partnerice u plivanju”, 
kazala je.

 “Kada je Jenny premještena u Wichita Centar, 
odlučile smo tri puta tjedno odlaziti zajedno 
u bazen. Ujutro u 6.30 smo se nalazile zajedno 
vježbajući plivanje. Bila je to izvrsna prilika za 

mladu ženu u tridesetima i stariju 80 -godišnjakinju 
da razgovaraju, podijele snove i da budu izazov 
jedna drugoj  u ta hladna mračna jutra!

Sestra Sarah Harbaugh, juniorka, rekla je da 
još uvijek ne može vjerovati da je Jenny izrekla 
svoje doživotno ‘da’. “Vau!” kazala je s čuđenjem 
i divljenjem. “Ovo je jedina riječ koja mi pada na 
pamet dok razmišljam o Jennynim doživotnim 
zavjetima.

Njih dvije su se upoznale kad je Jenny bila 
u posjetu, na početku njezina razlučivanja da 
uđe u Regiju Sjedinjenih Država, a Sarah je tek 
započela svoj put kao kandidatica. “Naš je odnos 
bio zajednički izazov kroz rast i naše ideale”, kazala 
je. “Cijenila sam svjedočanstvo koje je Jenny 
dala svojim kolegama iz razreda i profesorima 

na fakultetu, svojim kolegama u bolnici i nama 
koji smo još u početnoj formaciji. Radost koju 
sam vidjela na njezinu licu dok je polagala svoje 
zavjete bit će nešto što neću nikada zaboraviti! “

(Sestra Joan Hornick, Joann Stuever, 
Sarah Harbaugh i Maria Hughes pridonijele su 

pisanju ove priče).

8
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Kontinentalno podrucje: Amerika
Regija SAD

Znakoviti Trenutak

Iz ASC svijeta ˆ
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Tijekom Božića 2009. sestra Pat Schlarman i ja 
počele smo posjećivati latinoameričke radnike na 
farmi Henry Dairy Farm u južnom Illinoisu. Pat, 
koja se nedavno preselila u centar Ruma, željela je 
nastaviti svoje plodno služenje latinoameričkim 
obiteljima u južnom Illinoisu. Još uvijek mi je 
nedostajala Bolivija i bila sam više nego sretna što 
sam mogla započeti ovo poslanje. 

Mljekarska kompanija zaposlila je radnike iz 
Latinske Amerike koji su radili na mužnji više od 
800 krava. Posao je bio naporan, ali zaposlenici su 
bili sretni što su imali plaću koja im je omogućila 
uzdržavanje njihovih obitelji kod kuće. Jednako 
su bili sretni vidjeti naša nasmijana lica i okusiti 
slatkiše koje smo im često donosili.

Sestra Pat i ja, kasnije nam se pridružila i 
sestra Janet Marie Wilhelm, pobrinule smo se 
da svaki radnik bude dobrodošao i priznat u 
našoj zemlji zbog proizvodnje mlijeka koje 
pijemo. Razgovarale smo s njima na materinjem 
španjolskom jeziku, svojevrsnom srdačnom 
zagrljaju riječima. Malo po malo razgovarajući s 
njima naše se prijateljstvo produbljivalo i radnici 
su s nama dijelili svoje životne priče i potrebe. 
Oni koji su došli s obiteljima tražili su da njihova 
djeca prime sakramente pa smo ih pripremale za 
primanje krštenja, pomirenja i svete pričesti. Kad 
smo Božju Riječ dijelile s roditeljima, kumovima i 
djecom, ulazili smo i u njihove domove. U našoj 
kapeli u Centru Ruma kršten je jedan radnik.

Božić je bio uvijek poseban. Župa Svetog Ivana 
Krstitelja u Red Bud, Illinois pripremala je darove 
za djecu tih obitelji. Španjolsko ministarstvo 
biskupije Belleville doniralo je novčani iznos 
svakom latinoameričkom radniku. Prošlog smo 
mjeseca s velikom boli doznale da se mljekarska 
kompanija zatvara. Vjerujemo da ih naša ljubav 
i poštovanje prema latinoameričkim obiteljima 
prati i daje im nadu da će pronaći drugi posao 
kako bi nastavili dostojanstveno živjeti.

s. Anne Irose, ASC

Kontinentalno podrucje: Amerika
Regija SAD

Završetak djelovanja Klanjateljica 
s obiteljima imigranata iz Latinske Amerike

Iz ASC svijeta ˆ
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Prve Klanjateljice Poljakinje, vjerne svome 
redovničkom pozivu u bivšoj Jugoslaviji, u 
samostanu “Nazaret”, vratile su se u svoju 
domovinu. Govorile su: “Druge zemlje uživaju 
prisutnost ove Družbe, a Gospodin Isus je prolio 
svoju Predragocjenu Krv i za Poljsku”. Potaknute 
ovom željom, Klanjateljice su stigle u Bolesławiec 
2. kolovoza 1946. godine na blagdan Gospe 
od Anđela. Na željezničkoj stanici srdačno ih je 
dočekala Franciszka Drochomirecka (novakinja 
ASC koja je ranije stigla u Bolesławiec sa svojim 
roditeljima) i velika skupina mještana koji su s 
oduševljenjem došli pozdraviti “svoje sestre”. 

U nedjelju, 1. kolovoza 2021. sestre Klanjateljice 
Krvi Kristove proslavile su 75. obljetnicu svoga 
dolaska u Poljsku. U 11.30 slavljena je misa 
zahvalnica u kapeli regionalne kuće, prve 
redovničke kuće Klanjateljica Krvi Kristove u 
Boleslawiec. Na misnom slavlju bilo je sedam 
svećenika, a predslavio je biskup Jacek Kiciński 
– Predsjednik Vijeća za ustanove posvećenog 
života i družbe apostolskog života Biskupske 
konferencije Poljske. 

Na jubilarnom slavlju sudjelovale su:  s. 
Wiesława Przybyło i s. Bridget Pulickakunnel, 
članice Vrhovne uprave, sestre iz raznih zajednica, 
prijatelji svećenici, predstavnici lokalnih vlasti, 
žitelji Bolesławieca i okolnih mjesta te brojni 

članovi Zajednica Krvi Kristove (Wroclaw, Legnica, 
Lubin, Polkowice Chocianow). Slavlje je započelo 
molitvom Časoslova. Prije početka molitve s. 
Wanda je pročitala imena prvih sestara koje 
su došle u Poljsku: s. Lidwina Sikora, s. Jakuba 
Solawa, s. Anuncjata Bolek, s. Stanisława Kasińska, 
s. Marianna Kowalczyk, s. Maurycja Maziarz, s. 
Ludwika Przydział, s. Salomea Szuba, s. Bernadetta 
Welsandt, s. Pia Skrzeczek, s. Emma Jarosz i s. 
Kalista Zielonka.

Zatim je s. Ewa Kleps, regionalna poglavarica, 
pročitala čestitke i pozdrave koje su uputile s. Nicla 
Spezzati, regionalna poglavarica Regije Italija i 
s. Zdravka Leutar, regionalna poglavarica Regije 
Zagreb. U ovim čestitkama izraženo je zajedništvo 
između sestara u molitvi zahvale za naše prisustvo 
u Poljskoj. Sestra Zdravka je napisala: “Bit ćemo s 
vama ujedinjene u molitvi i toga dana posebno u 
Euharistiji zahvaljivati Bogu za vas i sve dobro koje 
činite sve ove godine u dragoj nam zemlji Poljskoj. 
Dolazak k vama i radosni susret odgađamo za 
neku drugu priliku, nadajući se boljem vremenu 
i nesmetanom putovanju”.

A s. Nicla je napisala: “75 godina prisutnosti 
u Poljskoj označilo je važnu etapu na putu koji 
karakterizira karizmatična i apostolska predanost 
duhovnosti Predragocjene Krvi Kristove”. 

Kontinentalno podrucje: Europa
Regija: Wrocław

75. obljetnica Klanjateljica Regije Wrocław

Iz ASC svijeta ˆ



Na početku misnoga slavlja s. Ewa Kleps 
je prikazala djelovanje sestara Klanjateljica 
Krvi Kristove  tijekom 75 godina prisutnosti u 
Poljskoj. Svima prisutnima na euharistijskom 
slavlju uvjerljivo je kazala da svaka Klanjateljica 
želi otpjevati svečani Tebe Boga hvalimo kako 
bi izrazile svoju zahvalost Bogu. On je, nakon 
Drugog svjetskog rata, po sestrama ispunio 
želju s. Lidvine Sikora da Predragocjena Krv 
Kristove bude blagoslov i za Poljsku. Ovdje, 
Klanjateljice i članovi Zajednice Krvi Kristove, 
šire njezinu poruku. Sestra Ewa je, u ime svih 
Klanjateljica Poljakinja, zahvalila Bogu za svakog 
“dragog bližnjega” koje je Bog stavljao na putove 
apostolskog služenja sestara. Zahvaljujući za 
svaku sestru Polajkinju – kazala je: “Danas s 
emocijama razmišljam o svakoj sestri, posebno o 
onima koje je Gospodin već pozvao k sebi .... Svaka 
od nas je svojim životom napisala i ispisuje priču 
o ljubavi Božjoj ... strpljivoj i požrtvovnoj ljubavi”. 
Informirala je zatim o sljedećem događaju u ovoj 
jubilarnoj godini koju Klanjteljice Regije Wrocław 
proživljavaju: 4. kolovoza u 18.00 sati u Starom 
kazalištu u Bolesławiecu održat će se kazališna 
predstava “Vraćamo se”, koju su pripremili Zbor i 
Plesna skupina grada Bolesławieca.

Biskup Jacek Kiciński u svojoj propovijedi, 
govoreći o Abrahamu, naglasio je da “Božji poziv 
uvijek čovjeka iznenadi”. Usporedio je Abrahamov 
poziv s pozivom poljskih Klanjateljica koje su, pune 
želje da objave moć Krvi Kristove i nostalgijom za 
domovinom, donijele karizmu svete Marije De 
Mattias u Poljsku. “Bog koristi naše želje i ne ruši 
naše snove. Naš zadatak je usmjeravati naše snove 
dajući im novu kvalitetu prema volji Božjoj”.  

Svaka Klanjateljica u svom apostolskom 
služenju nastoji otkrivati lice Kristovo u osobama 
meditirajući Riječ Božju, sudjelujući u Euharistiji 
i klanjanju kako bi usvojila Božji pogled i srce u 
služenju dragom bližnjemu.

Na završetku svečane Euharistije s. Bridget, u 
ime s. Nadia Coppa, Vrhovne poglavarice,  uputila 
je riječi zahvalnosti i poruku svim sudionicima. 
SestraWieslawa je pomogla u prevođenju.

Sestra Bridget je skrenula pozornost na 
suvremene izazove redovničkog života kroz 
koje prolazimo, vrijeme kušnje i smanjenja broja 
zvanja. Suočena sa suvremenim izazovima, 
potaknula je sestre da postaju sve više svjedoci 
evanđeoske ljubavi, osobito u zajednicama, da 
žive u bratskom zajedništvu i obnovljenoj revnosti 
služenja u Crkvi i za Crkvu.

Nakon mise uslijedilo je vrijeme Agape s 
tradicionalnim poljskim jelima “BIGOS”, pićem i 
slatkišima. Sestra Halina Cyganowska - regionalna 
moderatorica Zajednica Krvi Kristove, animirala 
je pjevanje uz zvuk gitare. Bio je to trenutak 
radosnog zajedničkog slavlja.

Želim završiti ovaj izvještaj riječima s. Bridget: 
“Neka ovaj jubilej bude vrijeme hvale i zahvalnosti 
na primljenim blagoslovima te vrijeme obnove 
zahvalnosti i entuzijazma za povjereno vam 
poslanje, hrabrošću svete Marije De Mattias. Želimo 
da Jubilej bude vrijeme milosti za svakoga od vas, 
vrijeme intenzivnijeg razmišljanja o našem pozivu i 
poslanju ”.

s. Gabriela Janikula, ASC
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Već 27 godina, tijekom lijepih dana u kolovozu, 
u Bolesławiecu se održava jedan od najvećih 
sajmova keramike u Europi. Događaj je kulturna 
znamenitost među onima koji se održavaju u 
Donjoj Šleskoj i u Europi. U Bolesławiecu se njeguje 
tradicija umjetnosti izrade vaza od keramike. 
Svake godine oko 100 izlagača - proizvođača 
keramike iz Poljske, Češke i Mađarske predstavlja 
i prodaje keramičke proizvode: uporabne, 
umjetničke i nakit. U Bolesławiecu se tijekom 
Festivala keramike održavaju razne radionice tako 
da oni koji žele imaju priliku okušati se u izradi 
proizvoda od gline. Osim toga tijekom festivala 
organiziraju se izložbe i koncerti. 

Gradonačelnik grada pobratima Vallecorse, 
gospodin Michele Antoniani sa svojim 
suradnicima već 10 godina sudjeluje na ovom 
važnom događaju. Valecorsa je “Grad blizanac” 
Bolesławieca, budući da je od 2008. Sveta Marija 
De Mattias zaštitnica grada Bolesławieca, a upravo 
su u ovu zemlju 2. kolovoza 1946. iz Bosne stigle 
prve poljske Klanjateljice Krvi Kristove i nastanile 
se u ovom gradu. Svake godine gradonačelnik 
Valecorse posjeti Klanjateljice u Bolesławiecu 
ulazeći s radošću u našu kuću.

Tako je bilo i ove godine. U nedjelju, 22. 
kolovoza Michele Antoniani i Antonello Palombi 

sa svojim suprugama, predsjednik Boleslawieca 
Piotr Roman i pratnja njegovih gostiju Krzysztof 
Hewak došli su nas posjetiti i zadržali se s nama 
na ručku. Michele, osjećajući se kao kod kuće, 
pričao nam je o mnogo čemu s puno radosti i 
emocija. Naglasio je važnost ovog susreta jer 
se poklapa s godišnjicom smrti svete Marije De 
Mattias, važne osobe u njegovom životu. Ona je 
oblikovala njegovo djetinjstvo i mladost. Prisjetio 
se i zasluga sestara Klanjateljica iz Vallecorse, koje 
su mu posvetile puno vremena. Samostan sestara 
mu je bila druga kuća. Bilo je lijepo čuti da je i 
naša kuća postala njegova, da je primijetio našu 
otvorenost, gostoprimstvo i toplinu.

Upoznavanje ljudi iz rodnog grada Marije De 
Mattias uvijek je izvor emocija. Tako je to, rekla 
bi Maria De Mattias: Ne mogu biti s vama fizički, 
ali vam šaljem Vallecorsiane ... oni su moji ... znaju 
me, možda ćete me zajedno bolje upoznati, a onda i 
Onoga koga sam voljela.

U večernjim satima sudjelovali smo na koncertu 
“Imajte nade”, posvećenom liječnicima i onima 
koji su dali sve od sebe tijekom pandemije, bilo 
je veliko HVALA za koje se nadamo da će dugo 
odzvanjati u našim srcima, u našim ušima i da će 
nam uvijek ostati na usnama.

s. Ewa Kleps , ASC

Dašak prijateljstva iz Vallecorse

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Europa

Regija: Wrocław
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Kako trajne rasne napetosti, pojačane imenima i riječima koje čovjeku režu srce i dovode 
do nezamislivog nasilja, dodiruju vaše srce? Kako slike imigranata i migranata natrpanih poput 
srdela na čamcima ili dok pokušavaju držati glavu izvan vode usred olujnog mora, utječu na 
vaše snove, dok ste budni ili spavate? Gdje u svom tijelu osjećaš posljedice pandemije s njezinim 
ograničenjima, strahovima, tugom, boli, izolacijom i razdvojenošću? Do kojih mjera dovodi 
neuspjeh čelnika u odgovoru na stvarne potrebe svojih ljudi zbog političkog “pada” ili mogućeg 
gubitka položaja?

Sve je to, i mnogo više, postalo gotovo “normalno”, to se čak niti ne vidi, niti primjećuje: “Ne 
radi se o meni, niti o mom životu ...” Ali, istina je da me se to tiče! Naše srce, oblikovano i formirano 
Krvlju Kristovom, osjetljivo je na mržnju i nasilje koje su tako raširene u današnjem svijetu. I ne 
samo u svijetu “vani”, već i u svijetu naših škola, župa, domova, gradova, mjesta ...  Naša srca su 
otvorena kako bi dopustila da bol i patnja našeg svijeta “uđu”, gdje se suosjećanje i iscjeljenje 
mogu osjetiti, doživjeti i podijeliti.

Maryknoll Centar za Globalnu zabrinutost uzima riječi pape Franje o “Društvenom dijalogu” 
kao središte razmišljanja u ovom mjesecu. Papa poziva na novu vrstu razgovora - razgovor koji 
nadilazi granice i uočene razdvojenosti i donosi jedinstvo u ciljevima i uzajamnost u radu za opće 
dobro. On to naziva “socijalnim dijalogom” koji vodi razumijevanju i “kulturom susreta” koja ruši 
zidove neznanja, što dovodi do novih načina zajedništva za druge.

Bitno je ono što govorimo. Bitno je kako to kažemo. Bitno je kako slušamo. To je jako važno. 
Riječi mogu razdvajati ili voditi k zajedništvu. Maria De Mattias je poznavala snagu riječi - koristila 
je dar riječi da objavi naše oslobađanje i pomirenje u Kristovoj Krvi. Koristila je riječi da donese 
jedinstvo i mir. Uključila je druge u dijalog o ljubavi prema neizmjernoj Božjoj ljubavi koja se 
očitovala u Kristu Isusu. Uostalom, nije se uvijek držalo da su njezine riječi vjerodostojne - barem 
prema crkvenoj hijerarhiji - bila je neobrazovana žena koja je malene učila otajstvima Kraljevstva 
... Ali njezine su riječi bile Kristove riječi, naučene u školi Raspetoga, i imale su moć spašavati, 
stvarati jedinstvo, voditi zajednicu do istine i jedinstva. Njezine riječi su bile Božje riječi.

I naše su riječi također važne. Dok druge upućujemo u dijalog, uzajamno poštivanje i 
prihvaćanje različitosti i zajedništva, ako s uvjerenjem govorimo o „onome što smo sami vidjeli 
i čuli“, naše će proročke riječi imati utjecaj na društvo, na stvarni život ljudi. Bit će nesporazuma, 
kao što se događalo i Mariji. Ponekad ljudi neće ni pokušati razumjeti poruku koju pokušavamo 
prenijeti pa neće ni razmišljati o ulasku u razgovor, susret. Ali Marija nas uči da nastavimo, da se 
uzdamo u moć Božje Riječi koja ozdravlja i obnavlja, da se pomirimo i osvježimo te da unesemo 
dobrotu, a ne ravnodušnost, i istinsku brigu za našeg dragog bližnjega u naš slomljeni svijet koji 
pati.

Pitanja za razmišljanje:
- Na koji način se ostvaruje “kultura susreta” pape Franje u sredini u kojoj živiš?

- Koje konkretne korake činiš da to postane stvarnost?

s. Toni Longo, ASC

Prostor za JPIC/VIVAT
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Rođendani: 
Slavimo život
40. rođendan
s. Alphonsina Aleksandri Msale 09.09.1981     Tanzanija
60. rođendan
s. Janikula Gabriela  22.08.1961     Poljska
s. Rose Hawa Hassan Tantau 10.08.1961     Tanzanija
s. Simplicija Šimić  17.08.1961     Zagreb
s.  Ataria Patricia   21.08.1961     Argentina
s. Lalitha Varakukalayil   18.09.1961     Indija
s. Dominga Alarcon  14.09.1961     Bolivija
80. rođendan
s.  Caterina Ronci   16.08.1941     Italija
s. Droszczak Urszula  14.08.1941     Poljska
s. Anđela Golub    21.09.1941     Zagreb
s. Gravinese Antonietta  14.09.1941     Italija
s. Cristina Viscio   25.09.1941     Italija
90. rođendan
s. Giuseppina Monaldi  25.09.1931     Italija

02.08.2021 Helga Vogt     Schaan

24.08.2021 Adelina Zurlo    Italija

31.08.2021 Dalvanira Maria Alves Camelo  Brasil

18.09.2021 Beata Lagundžić   Zagreb

24.09.2021 Giuseppina di Mauro   Italija 

Kalendar Vrhovne uprave
13. – 17. rujna:  Vrijeme planiranja...

Redovnički zavjeti

4. rujna, 2021
25. obljetnica redovničkih zavjeta 

Rejiia Poljska 
s. Iwona Wanke, ASC

15. rujna, 2021
Prvi obljetnica zavjeta - Rejiia Manaus

s. Joice Barbosa Duarte, ASC
s. Benedita Pinto Conceição, ASC

NAŠE ČESTITKE 
I NAŠA MOLITVA !

They have returned to the 
Father’s House

Međunarodno glasilo
Klanjateljice Krvi Kristove

Vrhovna uprava
Via Maria De Mattias 10, I - 00183 Roma

Godina XXIII. - br. 8, rujan 2021.

Uredništvo:
Maria Grazia Boccamazzo, ASC

Diana Filoni

Prijevod
s. Damjana Kovačević  - hrvatski

s. Betty Adams - engleski
s. Anastazia Floriani - kiswahili

s. Bozena Hulisz - poljski
s. Clara Albuquerque - portugalski

s. Miriam Ortiz - španjolski
s. Johanna Rubin - njemački


